

No. 17512. Multilateral

PROTOCOL ADDITIONAL TO THE GENEVA CONVENTIONS OF 12 AUGUST 1949, AND RELATING TO THE PROTECTION OF VICTIMS OF INTERNATIONAL ARMED CONFLICTS (PROTOCOL I). GENEVA, 8 JUNE 1977
[United Nations, *Treaty Series*, vol. 1125, I-17512.]

ACCESSION (WITH DECLARATION)***Andorra**

Deposit of instrument with the Government of Switzerland: 19 June 2025

Date of effect: 19 December 2025

Registration with the Secretariat of the United Nations: Switzerland, 1 August 2025

*No UNTS volume number has yet been determined for this record.

Declaration:

The texts reproduced below are the action attachments as submitted for registration and publication to the Secretariat. For ease of reference they were sequentially paginated. Translations, if attached, are not final and are provided for information only.

[TEXT IN CATALAN – TEXTE EN CATALAN]

“El Govern del Principat d’Andorra declara que reconeix ipso facto i sense acord especial, respecte a qualsevol altra Alta Part contractant que accepti la mateixa obligació, la competència de la Comissió internacional d’establiment dels fets per investigar sobre les al·legacions d’aquesta altra Part, en aplicació de l’article 90 del Protocol addicional I als convenis de Ginebra de 1949”.

Nº 17512. Multilatéral

PROTOCOLE ADDITIONNEL AUX CONVENTIONS DE GENÈVE DU 12 AOÛT 1949 RELATIF À LA PROTECTION DES VICTIMES DES CONFLITS ARMÉS INTERNATIONAUX (PROTOCOLE I). GENÈVE, 8 JUIN 1977
[Nations Unies, *Recueil des Traitéés*, vol. 1125, I-17512.]

ADHÉSION (AVEC DÉCLARATION)***Andorre**

Dépôt de l'instrument auprès du Gouvernement suisse : 19 juin 2025

Date de prise d'effet : 19 décembre 2025

Enregistrement au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : Suisse, 1^{er} août 2025

*Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établi pour ce dossier.

Déclaration :

Les textes reproduits ci-dessous sont les textes authentiques de la pièce jointe de l'action telle que soumise pour enregistrement et publication au Secrétariat. Par souci de clarté, leurs pages ont été numérotées de manière séquentielle. Les traductions, si elles sont incluses, ne sont pas sous forme finale et sont fournies uniquement à titre d'information.

[TRANSLATION – TRADUCTION]

The Government of the Principality of Andorra declares that it recognizes ipso facto and without special agreement with respect to any other High Contracting Party which accepts the same obligation, the competence of the International Fact-Finding Commission to investigate the allegations of that other Party, pursuant to Article 90 of Additional Protocol I to the Geneva Conventions of 1949

[TRANSLATION – TRADUCTION]

« Le Gouvernement de la Principauté d'Andorre déclare reconnaître *ipso facto* et sans accord spécial à l'égard de toute autre Haute Partie contractante qui accepte la même obligation, la compétence de la Commission internationale d'établissement des faits d'enquêter sur les allégations de cette autre Partie, en application de l'Article 90 du Protocol additionnel I aux Conventions de Genève de 1949 ».